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Minnesanteckningar informationsträff 
leverantörer   

Datum för mötet: 2020-08-19 
Närvarande, interna Trafikverket: Anna Kronman IVn1, Raili Funck ILnb, J-O 
Hökfors IVn1 (BPL), Elin Linnér IVn1, Michaela Mau ILnv, Carina Säfvenberg ILnv, Jan 
Eliasson ILnb, Magnus Lindgren PLkvm 
 
Närvarande, externa:  
Afry: Camilla Fransson 
BDX: Magnus Ranneberg 
Carlssons lastmaskiner: Micael Carlsson 
GRK Infra: Per Olofsson 
Kramnet: Leif Bergström 
Maskinentreprenörerna: Ramona Dolan, Svante Flodén, Hampe Mobärg 
NYAB: Anders Stoltz 
PEAB: Mikael Östman 
Skellefteå kommun: Daniel Markström 
Svevia: Robert Nyhlén, Anders Lindström 
Sveriges Åkeriföretag: Göran Danielsson, Peter Svensson 
Upphandlingsmyndigheten: Jens Johansson, Johanna Enberg, Patrick Amofah, Heini-
Marja Suvilehto 
WSP: Christine Schnabel  
Veidekke: Mikael Norman, anmäld men deltog ej pga. ej tillgång till Skype, fått 
informationen vid annat tillfälle. 

 

Punkt 1 Bakgrund och syfte 

Föredragande Raili Funck 
Kort info om bakgrunden och syftet med varför projektet ska upphandlas som 
pilotprojekt med koldioxidreducering. Presenterat sedan tidigare på Regionala 
Anläggningsdagen, Luleå samt för Maskinentreprenörerna och 
Upphandlingsmyndigheten.  

Punkt 2 Om projektet 

Föredragande Anna Kronman 
Sammanfattning av projektet finns i mötets presentation. 

Punkt 3 Utvärderingsmodell med CO2-belastning 

Föredragande Raili Funck och J-O Hökfors 

Utvärderingsmodellen med formel finns beskriven i presentationen. 

Värden för maskiner framtagna efter dialog med Maskinentreprenörerna och olika 

maskintillverkare. Tabellen i bild 6 innehåller inte slutgiltiga siffror utan endast 

testsiffror. 

Bild 7, en del av kontona från MF kommer inte att vara koldioxiddrivande i modellen. 
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Förtydligande om frågan om platsorganisationen från Trafikverket: I en MF fördelas 

normalt kostnaderna för platsorganisationen hos leverantören på de olika kontona. 

Tanken här är att platsorganisationen ska ligga som ett eget konto för att man ska få så 

”rena” konton för maskiner, material mm. som möjligt i MF. 

Punkt 4 Uppföljning 

Föredragande Anna Kronman 

Uppföljningen kommer att bli resurskrävande, ska ske veckovis utifrån kontona från 

modellen där koldioxidvärden lämnats. 

Föreskrivna ÄTA påverkar inte riktvärde. Likställda ÄTA och mängdförändringar 

påverkar riktvärdet och justeras eftersom projektet pågår. 

Trafikverket önskar synpunkter från branschen på uppföljning. 

Punkt 5 Bonus och vite 

Föredragande Raili Funck 

Beroende på utfallet av riktvärdesreglering tillämpas bonus eller vite. Om leverantören 

understigit sitt i anbudet lämnade koldioxidvärde utgår bonus, och om leverantören 

överstigit sitt i anbudet lämnade koldioxidvärde utgår vite. 

Monetärt vite, olika upplägg har diskuterats tidigare men projektet har beslutat för ett 

monetärt vite. ”Toleransnivå” för vitesräkning mellan lämnat värde i anbud och det 

faktiska värdet kommer troligtvis att tillämpas.  

Trafikverket önskar få synpunkter på hur stor denna toleransnivå ska vara innan vite 

utgår. 

Punkt 6 Övrigt  

Föredragande Raili Funck 

Synpunkter önskas på typ av upphandling, öppet/förenklat eller 

förhandlat/urvalsförfarande, räkningstid, risker och möjligheter leverantörerna kan se. 

Punkt 7 Vägen vidare 

Föredragande Raili Funck 
Anmälan till enskilda dialoger sker till Raili Funck senast 24 augusti. 
 
För de som deltog under informationen kommer presentation och anteckningar att 
mejlas ut. Presentationen och anteckningar kommer även att göras tillgängliga på 
projektets hemsida:  
https://www.trafikverket.se/nara-dig/Norrbotten/vi-bygger-och-
forbattrar/E4-motesfri-vag-Borjelslandet-/  

Punkt 8 Frågor och synpunkter  

Är det Sweco som gjort projekteringen och som har BPU-uppdraget?  
Trafikverket: Ja, det stämmer. 
 
Hur ska entreprenörerna beräkna mängden av utsläpp, speciell modell?  
Trafikverket: Vi tillhandahåller värden för utsläpp men det är upp till varje leverantör att 
räkna ut mängden av utsläpp för projektet.  

https://www.trafikverket.se/nara-dig/Norrbotten/vi-bygger-och-forbattrar/E4-motesfri-vag-Borjelslandet-/
https://www.trafikverket.se/nara-dig/Norrbotten/vi-bygger-och-forbattrar/E4-motesfri-vag-Borjelslandet-/
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Kan man påverka material?  
Trafikverket: Ja, likvärdiga material som bi-/restprodukter är ok. 
 
Hur ska redovisning av restprodukter göras, EPD?  
Trafikverket: EPD är önskvärt men andra likvärdiga sätt kan också bli aktuella. En av de 
stora utmaningarna är hur vi kan kvalitetssäkra och följa upp. Exempelvis körlogg från 
fordon kan vara ett alternativ. 
 
Förtydligande av skillnaden mellan sidoanbud (alternativa utföranden) och likvärdiga 
lösningar:  
Trafikverket: Vi efterfrågar exempelvis ett resultat där man ska kunna titta på en stor 
bildskärm. Vid alternativa utföranden beskriver vi enbart resultatet vi frågar efter, 
funktionen som sådan, medan vid likvärdiga lösningar ger vi en tydlig kravbild som ska 
efterlevas. Alternativa utföranden kommer inte vara aktuella i denna upphandling. 
 
Jämförelsesumman, ger det riktvärdet som leder till vite/bonus?  
Trafikverket: Vi hoppas att alla vill lägga sig så lågt som möjligt för koldioxidutsläpp. 
Tanken är att man ska kunna hitta olika sätt att effektivisera, exempelvis genom att 
optimera logistiken för att reducera koldioxidmängden. Finns forskning och 
examensarbeten om tex. Eco-hauling med tips om man vill läsa på. Extra bonus för 
innovativa lösningar utöver den generella bonusen om man hamnar under riktvärdet 
diskuteras. 
 
Förklara skillnaden mellan ordinarie bonus och innovationsbonus?  
Trafikverket: Ordinarie bonus är kopplat till det totala riktvärdet för koldioxidutsläpp, 
det som följs upp veckovis. De totala utsläppen sammanställs i slutet av projektet och 
skillnaden mellan lämnat koldioxidvärde i anbud stäms av mot slutgiltigt värde där 
bonus kan betalas ut om det slutgiltiga värdet understiger värdet i anbud.  
Innovationsbonus skulle kunna utgå om man utöver detta tex. använder sig av elfordon 
eller grön beläggning, något extra miljöfrämjande som släpper ut mindre koldioxid. 
 
Entreprenörsled, hur ser Trafikverket på om bonus går vidare till tex. 
underentreprenörer som utfört arbetet och kanske kommit med innovativa lösningar 
under arbetets gång? Hur säkerställer man att bonusen inte stannar hos kontrakterad 
huvudentreprenör?  
Trafikverket: Bra synpunkt! Vi tar med oss frågan. 
 
Återanvändning av material som definieras som avfall om de inte används vid specifik 
plats där det är avsett att användas? Vad händer då – miljöbrott?  
Trafikverket: Krossad betong/hyttsten är ett exempel på återanvändning av material som 
kan vara aktuellt. Något vi behöver ta med oss och fortsatt dialog krävs. Öppen 
kommunikation och raka led är viktigt under hela produktionen från upphandling till 
slutförd produktion. Upptäcker leverantörer något i räkningsskede eller under 
produktion behöver detta lyftas till beställaren på en gång för att utveckling ska kunna 
fortgå och för att inte fastna i oklarheter. Förorenade massor  har inte stötts på under 
provtagning vid platsen. 
Lagar och regler kan begränsa typer av åtgärder för klimatpåverkan i ett sådant här 
projekt. Regelverk som finns kan vara kontraproduktiva ur ett miljöperspektiv. Dialog 
krävs även med tillsynsmyndigheten. Positivt att Trafikverket sätter sig in i detta för 
framtiden och projektet. 
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Vikten av uppföljning och kontroll. Sweco har BPU-uppdraget. Hur många deltar från 
Trafikverket aktivt i uppföljningen? Hur stor andel är resurser från Trafikverket 
jämfört med BPU-uppdraget hos konsultbolaget?  
Trafikverket: BPU är vårt teknikstöd på plats, de interna resurserna är kvar men i mindre 
utsträckning. Ett sådant här projekt kräver mer resurser för uppföljning än ”vanliga” 
projekt. Viktigt att det finns stöd som har kompetens specifikt om klimat och 
koldioxidreducering både hos BPU och hos Trafikverket för att kunna stötta 
entreprenören. Någon med denna kompetens kommer att knytas till projektet. 
 
 
 
 

 

 

 


